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1. Rundvisning på Ulleruphus ved Marianne Brøndserud 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Godkendelse af referat 

4. Status P-Avisen 

5. Nyt fra Rådets medlemmer 

6. Revision af værdighedspolitikken (bilag medsendes) 

7. Kort gennemgang af budgetforlig v/Mona (Bilag medsendes) 

8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                                            REFERAT 
 

 

Punkt 1. Rundvisning på Ulleruphus ved Marianne Brøndserud 

Centerleder af Ulleruphus Marianne Brøndserud gav Seniorrådet en rundvisning og fortalte om 

plejecentret. 

 

Punkt 2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

Punkt 3. Godkendelse af referat 

Godkendt. 

 

Punkt 4. Status P-Avisen 

Jørgen har modtaget brev fra banken vedr. kontoen til Pensionistavisen. Banken beder om følgende 

papir på bestyrelsesmedlemmerne:   

- Kopi af sygesikring, pas eller kørekort 

- Referat fra bestyrelsesmøde 

- Vedtægter 

- Underskrifter 

Jørgen indsamler materiale og afleverer det til banken. 

 

Næste udgave er i december. Deadline for indlevering af materiale er 28. november. 

 

Punkt 5. Nyt fra Rådets medlemmer 

Ældresagen har gennemført en række vaccinationer. Samarbejdet på Ulleruphus har været helt 

fantastisk, men der var problemer på Øster Elkjær. Pleje og Omsorg vil gerne støtte op om 

vaccinationerne, så Mona følger op på sagen. 

 

Der er konference i Vingsted den 15. november. I den forbindelse blev følgende kørsel aftalt. Jan 

kører selv. Birthe tager Jytte og Grethe med. Jørgen tager Finn, Olaf, Flemming og Aksel med.  

 

Evaluering af Danske Ældreråds temadag den 2. oktober. Der var enighed om, at arrangementet var 

dårligt arrangeret. Blandt andet var der emner på dagsordenen, som ikke var med på selve dagen. 

Skriften på nogle af plancherne m.m. var med rødt, hvilket gjorde det svært at læse. 



 

Borgermødet den 26. september i samarbejde med faglige Seniorer var en succes.  

 

Flemming har fået en henvendelse fra en borger, der har gjort opmærksom på, at elevatorerne i 

seniorboligerne i kanalbyen er for små til, at der kan gå en båre ind. Problematikken er bragt videre 

som et opmærksomhedspunkt til fremtidigt byggeri. 

 

Køkkenrenovering I.P. Schmidt har ikke været til høring i Seniorrådet. Centerbestyrelsen har drøftet 

det på mødet den 20. september. Seniorrådet finder det kritisk, at det ikke er muligt for foreninger 

og andre aktører i huset at få nogen form for forplejning ud over kaffe og sødt i den 6 ugers periode, 

som renoveringen vil tage. Mona forklarede, hvad der var baggrunden for tidspunktet, og hvad der 

ligger til grund for beslutningerne. Renoveringen er ikke noget ønskescenarie, men når det skal 

være, så er det forsøgt planlagt, så det giver mindst gene for alle. 

 

Janni sørger for at tilmelde hele Seniorrådet til Inspirationsdag den 16. november på Seniorhuset 

I.P. Schmidt for Brugerråd, Centerbestyrelsen, Seniorråd samt Senior- og Handicapudvalget. 

  

Punkt 6. Revision af værdighedspolitikken (bilag medsendes) 

Værdighedspolitikken skal indeholde nedenstående elementer; 

- Kost og Ernæring 

- En værdig død 

- Kvalitet og tværfaglighed i Plejen 

- Pårørende 

- Selvbestemmelse 

- Livskvalitet 

 

Seniorrådet kom med input til de forskellige emner. Input tages med i revision af 

værdighedspolitikken. Pleje og Omsorg udarbejder et udkast, som bliver sendt til Seniorrådet.  

Udkast til Politikken behandles ligeledes på næste Seniorrådsmøde og det efterfølgende 

Udvalgsmøde. 

 

 

 

 



Punkt 7. Kort gennemgang af budgetforlig v/Mona (Bilag medsendes) 

Mona orienterede om det vedtaget budget for 2019-2022 på de områder, der vedrører Pleje og 

Omsorg. Seniorrådet bemærkede, at eftermiddags-/aftenvagterne omprioriteres efter at være blevet 

indført. Seniorrådet har haft og har stadig et ønske om, at der bliver prioriteteret midler til 

plejecentrene. Klippekortordningen udsættes for store ændringer i omprioriteringen.   

 

Punkt 8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 8. 1 Orientering v/ Jan Kargo 

Der er 58 på ventelisten, hvilket er uforandret fra sidste gang. 3 er interne flytning. 4 har fået tilbud. 

19 omfattet af garantien, heraf har 5 overskredet garantien. 31 efterspørger demenspladser. 6 

udenbys borger. 3 er på aflastningsplads. Det bliver dejligt at få de ekstra pladser på Stævnhøj 

 

Punkt 9. Senere indkomne sager 

Ingen  

 

Punkt 10. Eventuelt 

Mona gav tilbagemelding på Seniorrådets høringssvar omkring seniorbofællesskaber ved 

Købmagergade og I.P. Schmidt.. 

 

Den 30. november er der tur til Svendborg med Senior- og Handicapudvalget. 

 

Olaf ytrede bekymring over, at han har hørt fra nogle af de hjemmehjælpere, der kommer ved dem, 

at der er flere, der har sagt op, fordi de føler sig for presset. Planlægning af kørelister virker heller 

ikke optimalt. Mona følger op.  


